

# P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN



## Pathways to Prosperity Virtual Workshop Series

### Racism and Discrimination Experienced by Racialized Newcomers When Accessing Settlement Services in Southwestern Ontario

Western University's Network for Economic and Social Trends (NEST) and Pathways to Prosperity Partnership (P2P)

**Tuesday, September 17 at 1:00 to 2:15 PM ET**

This workshop will present the results of a research project examining the barriers, particularly racism and discrimination, experienced by newcomers in accessing settlement services in small and mid-sized communities in Southwestern Ontario. In partnership with Local Immigration Partnerships in eight regions of Southwestern Ontario, semi-structured interviews were conducted with 94 newcomers who had accessed settlement services in these regions and with 15 service providers in the regions. The presenters will discuss the results from this study using an intersectional GBA+ approach, and evidence-based recommendations for improving service accessibility and inclusivity. The knowledge gained fills a gap by focusing on the specific experiences of racism and discrimination that newcomers may face in accessing settlement services, and by working in communities outside of the large metropolises in Canada.

Workshops are free, but registration is required. To register,

## Pathways to Prosperity 2024 National Conference Updates

[Join us](#) in Vancouver or virtually for the Pathways to Prosperity 2024 National Conference on November 25-26 and the P2P-FCFA Conference for LIPs and RIF on November 27. The conferences will include dynamic sessions, including the keynote address by author and advocate Jennilee Austria-Bonifacio, plenary sessions on inclusive collaboration, insightful workshops and roundtable discussions, dedicated interactive learning opportunities, a lively poster session, and opportunities for networking.

To enhance your experience, two additional in-person events are taking place in conjunction with the P2P conferences:

- November 24: Gender-Based Violence Response Forum
- November 28: National LIP Network Summit

[More  
information](#)

**Call for Proposals and the  
Conference Agenda**

please click here: <https://bit.ly/RacismDiscrimination>

If you were unable to attend any of our prior workshops, you may access the presentations and recordings through the following link: <https://bit.ly/P2PVirtualWorkshopSeries2024>



## New Research on French-speaking Temporary Migrants Living Outside of Quebec Initiated by Pathways to Prosperity in Collaboration with the Fédération des communautés francophones et acadiennes du Canada

P2P and the FCFA are undertaking a research project on French-speaking temporary migrants to Canada living outside of Quebec. The goal is to explore the lived experiences of these French-speaking temporary migrants (including workers on work permits and international students) as they come to work and/or study in Francophone minority communities. The study wishes to hear about their migratory pathways, such as their decision to come to these communities and their thoughts about transitioning to permanent residency. It also investigates the challenges involved and these temporary migrants' connections to French-speaking communities and their services.

To this end, the research aims to recruit and remotely interview a total of 40 French-speaking participants who arrived as temporary migrants and are currently living in four regions across Canada (approximately 10 per region): Moncton-Richibucto (NB), Northeastern Ontario, Winnipeg-St. Boniface (MB), and Vancouver (BC). Human Research Ethics Approval for this project has been obtained from Western University.

**We are seeking contacts in the field who can help us reach out to French-speaking temporary migrants in the targeted regions. Please let us know if you are interested in joining us in this project by contacting our lead field investigator, Marc Y. Valade, PhD, at [mvalade@uwo.ca](mailto:mvalade@uwo.ca). Marc is a member of the P2P Standing Committee on Northern, Rural and Remote Communities.**

This year, the P2P Conference received over 200 proposals for workshops, roundtables, and poster presentations. The conference committee has reviewed the proposals, and decision letters are being sent.

Stay tuned for the conference agenda, which will be released in the next few weeks.

### Registration, Hotel Information, Travel Discounts

[Register now](#), [book your accommodation](#) at the Hyatt Regency Hotel in Vancouver at the special conference rate, [obtain travel discounts](#) for Air Canada, WestJet and Porter Airlines, and bring your team to unforgettable days of learning, networking, and innovation. Note that [early bird registration fees](#) are available until **September 30** only.

## The P2P 2024 Jean McRae Legacy Award for a Newcomer Youth

We are pleased to announce the Pathways to Prosperity's second annual Jean McRae Legacy Award for a Newcomer Youth. This award will support a newcomer youth in Canada to attend the P2P National Conference in Vancouver on November 25-26, 2024. The award will include travel to Vancouver for the conference, three nights accommodation, and conference registration. To qualify, applicants must have been born outside of Canada, currently be living here, and be between 18 and 30 years old.

For more information, [click here](#). Application deadline:



Share This Email



Share This Email



Share This Email



**VOIES VERS LA  
PROSPÉRITÉ**  
Promouvoir des communautés accueillantes au Canada

**Numéro :  
août 2024**

# LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ



## Série d'ateliers en ligne de Voies vers la prospérité

**Le racisme et la discrimination vécus par les nouveaux arrivants racialisés lors de l'accès aux services d'établissement dans le sud-ouest de l'Ontario**

Le Réseau sur les tendances économiques et sociales de l'Université Western et Voies vers la prospérité (VVP)

**Mardi 17 septembre de 13h00 à 14h15 HE**

Cet atelier présentera les résultats d'un projet de recherche portant sur les obstacles, en particulier le racisme et la discrimination, rencontrés par les nouveaux arrivants dans l'accès aux services d'établissement dans les petites et moyennes communautés du sud-ouest de l'Ontario. En collaboration avec les Partenariats locaux en matière d'immigration dans huit régions du sud-ouest de l'Ontario, des entretiens semi-structurés ont été menés avec 94 nouveaux arrivants qui ont eu accès à des services d'établissement dans ces régions et avec 15 fournisseurs

## Mises à jour concernant la Conférence nationale 2024 de Voies vers la prospérité

[Rejoignez-nous](#) à Vancouver ou virtuellement pour la Conférence nationale 2024 de Voies vers la prospérité les 25 et 26 novembre et la conférence VVP-FCFA pour les PLI et les RIF le 27 novembre. Les conférences comprendront des séances dynamiques, dont le discours principal de l'auteure et militante Jennilee Austria-Bonifacio, des séances plénières sur la collaboration inclusive, des ateliers et des tables-rondes perspicaces, des possibilités d'apprentissage interactif, une séance d'affichage animée et des possibilités de réseautage. Pour enrichir votre expérience, deux autres événements en personne auront lieu en même temps que les conférences VVP :

- Le 24 novembre : Forum sur les réponses à la violence fondée sur le genre
- le 28 novembre : Sommet du Réseau national des PLI

de services dans les régions. Les présentateurs discuteront des résultats de cette étude en utilisant une approche intersectionnelle ACS+, et des recommandations fondées sur des données probantes pour améliorer l'accessibilité et l'inclusivité des services. Les connaissances acquises comblent une lacune en se concentrant sur les expériences spécifiques de racisme et de discrimination auxquelles les nouveaux arrivants peuvent être confrontés en accédant aux services d'établissement, et en travaillant dans des communautés situées en dehors des grandes métropoles du Canada.

Les ateliers sont ouvertes à tous, mais l'inscription est obligatoire. Pour s'inscrire veuillez cliquer ici:

<https://bit.ly/RacismDiscrimination>

Si vous n'avez pas pu assister à l'un de nos ateliers précédents, vous pouvez accéder aux présentations et enregistrements via le lien suivant : <https://bit.ly/VVPSeriedateliersenligne2024>



Nouvelle recherche sur les personnes migrantes temporaires d'expression française vivant à l'extérieur du Québec

## Nouvelle recherche sur les personnes migrantes temporaires d'expression française vivant à l'extérieur du Québec initiée par Voies vers la prospérité en collaboration avec la Fédération des communautés francophones et acadiennes du Canada

VVP et la FCFA entreprennent un projet de recherche sur les personnes migrantes temporaires francophones au Canada vivant à l'extérieur du Québec. L'objectif est d'explorer les expériences vécues par ces personnes (comprenant celles avec permis de travail ou d'étude) lorsqu'elles viennent travailler ou étudier dans des communautés francophones en situation minoritaire. L'étude souhaite connaître leurs parcours migratoires, comme leur décision de venir dans ces communautés et leur opinion concernant la transition vers la résidence permanente. La recherche s'intéresse également aux défis que ces personnes ont à relever ainsi qu'aux liens qu'elles établissent avec les communautés francophones et leurs services.

Plus d'informations

### Appel à propositions et agenda de la Conférence

Cette année, la conférence VVP a reçu plus de 200 propositions d'ateliers, de tables-rondes et de présentations d'affiches. Le comité d'organisation de la conférence a examiné les propositions et les lettres de décision sont en cours d'envoi. L'agenda de la conférence sera publié dans les prochaines semaines.

### Inscription, informations sur l'hôtel, réductions pour les voyageurs

[Inscrivez-vous dès maintenant, réservez votre chambre à l'hôtel](#) Hyatt Regency de Vancouver au tarif spécial de la conférence, [obtenez des réductions](#) pour Air Canada, WestJet et Porter Airlines, et amenez votre équipe à des journées inoubliables d'apprentissage, de réseautage et d'innovation. Notez que les [inscriptions anticipées](#) ne sont disponibles que jusqu'au **30 septembre**.

### Le Prix Jean McRae 2024 de VVP pour un jeune nouvel arrivant

Nous avons le plaisir d'annoncer le deuxième Prix annuel Jean McRae pour un jeune nouvel arrivant, décerné par Voies vers la prospérité. Ce prix permettra à un jeune nouvel arrivant au Canada d'assister à la conférence nationale de VVP à Vancouver les 25 et 26 novembre 2024. Le prix comprendra le voyage à Vancouver pour la conférence,

À cette fin, nous souhaitons recruter et interviewer virtuellement un total de 40 participant.e.s francophones arrivé.e.s comme migrant.e.s temporaires et vivant présentement dans quatre régions du Canada (environ 10 par région) : Moncton-Richibucto (N.-B.), Nord-Est de l'Ontario, Winnipeg-St. Boniface (Man.) et Vancouver (C.-B.). L'approbation éthique pour ce projet a été obtenue via l'Université Western.

**Nous cherchons des contacts locaux qui peuvent nous aider à atteindre les personnes migrantes temporaires d'expression française dans les régions ciblées. S'il vous plaît laissez-nous savoir si vous êtes intéressé à vous joindre à nous dans ce projet en contactant notre chercheur terrain principal, Marc Y. Valade, PhD, à [mvalade@uwo.ca](mailto:mvalade@uwo.ca). Marc est membre du Comité permanent de VVP sur les collectivités nordiques, rurales et éloignées.**

trois nuits d'hébergement et l'inscription à la conférence. Pour être admissibles, les candidats doivent être nés à l'extérieur du Canada, vivre actuellement ici et être âgés de 18 à 30 ans.

Pour plus d'informations, [cliquez ici](#). Les demandes doivent être soumises avant le **16 septembre 2024**.



Partager cet e-mail



Partager cet e-mail



Partager cet e-mail

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:



Immigration, Refugees and Citizenship Canada

Financé par :

Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada

Pathways to Prosperity Partnership | c/o University of Western Ontario | London, ON N6A 5C2 CA

[Unsubscribe](#) | [Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)



Try email marketing for free today!